

Ahead of the Info Session on the Modyva risk analysis

Brussels, 17th July 2026

FR

Dear colleagues,

Ahead of the Info Session on the Modyva risk analysis, we want to share some context — not the content of the report itself, which has not yet been made public and which we will not pre-empt, but the methodological limits worth keeping in mind while listening.

The exercise was conducted over a four-week window, with **no retrospective analysis** and **no evaluation of the existing exposure limitation measures already in place through the UPAs**. A four-week window does not provide the basis to measure the impact platforms have had since they were introduced, nor does it constitute the longitudinal study — six to

twelve months — that has been requested. A study's silence on a question it was not designed to answer should not be read as a conclusion.

WHERE TAO STANDS

TAO fully supports the efforts of the Interpreters Delegation and the social dialogue Health & Safety Group on this file, and the wider effort to improve sound quality on hybrid platforms — a matter of health and safety, and of the quality and reliability of the service we provide. We have also supported the involvement of the Interpreters Delegation in this process within the Front Commun Syndical. We look forward to the Info Session and will share our own analysis once the report is public.

TAO-The Independents



TAO contact people for Interpreters:
Raúl Trujillo / Pablo Fernández del Castillo

En amont de la séance d'information sur l'analyse des risques Modyva

Bruxelles, le 17 juillet 2026

EN

Chers collègues,

En amont de la séance d'information consacrée à l'analyse des risques réalisée par Modyva, nous souhaitons vous donner quelques éléments de contexte — non pas le contenu du rapport lui-même, qui n'a pas encore été rendu public et que nous ne dévoilerons pas, mais les limites méthodologiques qu'il convient de garder à l'esprit lors de cette séance.

Cette analyse a été menée sur une période de quatre semaines, **sans analyse rétrospective ni évaluation des mesures de limitation de l'exposition déjà en place dans le cadre des UPA**. Une période de quatre semaines ne permet pas de mesurer l'impact des plateformes depuis leur mise en place, ni ne constitue l'étude longitudinale — de six à douze mois — qui avait été demandée. Le fait qu'une étude ne se prononce pas sur une question à laquelle elle n'était pas destinée à répondre ne doit pas être interprété comme une conclusion.

LA POSITION DE LA TAO

TAO soutient pleinement les efforts de la Délégation des interprètes et du groupe de dialogue social « Santé et sécurité » sur ce dossier, ainsi que l'effort plus large visant à améliorer la qualité sonore sur les plateformes hybrides — une question de santé et de sécurité, mais aussi de qualité et de fiabilité du service que nous fournissons. Nous avons également soutenu l'implication de la Délégation des interprètes dans ce processus au sein du Front commun syndical. Nous attendons avec impatience la séance d'information et partagerons notre propre analyse dès que le rapport sera rendu public.

TAO-The Independents



Contact **TAO** pour les Interprètes:

Raúl Trujillo / Pablo Fernández del Castillo

Join TAO to reinforce the staff's action and to be informed on your rights!

TAO -The Independents

European Commission
Rue Joseph II, 70 – 1049 Bruxelles

+32 2 296 25 89 // rep-pers-tao@ec.europa.eu

TAO - The Independents



You receive this email because you are an official or agent of the European Commission and therefore listed in its formal directory.

TAO-The Independents is an official EC staff association. [Here](#) to unsubscribe. [Here](#) to view our Policy statement.